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SALG AV JAKTKORT TIL INNENBYGDSBOENDE FRA 10. OKTOBER 

 

DOKUMENTER 

 

1. SAK 07/2020 - SMÅVILTJAKTA 2020 

2. SAK 48/2020 - FASTSETTEING AV KVOTE FOR RYPE 2020 

3. 09.10.2020 - Ludvig Gråtrud og Gunn Ramsrud - Rypejakt m/hund for 

innbygdsboende 

4. 14.10.2020 – Kjell Tore Israelsen – Utvidelse av jakttid, rypejakt innenbygds med 

hund 

 

SAKSOPPLYSNINGER 

 

Ludvig Gråtrud og Gunn Ramsrud ønsker at Lesja fjellstyre skal vurdere å åpne for rypejakt 

for innenbygdsboende jegere i perioden 10. oktober til 23. desember:  

 

«Ut fra rypebestanden i de terreng som Lesja Fjellstyre forvalter virker det underlig at 

rypejakten skal avsluttes 09. oktober. Det er mange år siden rypebestanden har vært så bra 

som den er nå i 2020. Jeg er klar over at takstresultatene i 2020 var mindre bra. Jeg sendte 

imidlertid noen betraktninger, til Lesja Fjellstyre, i forbindelse med forholdene under årets 

taksering. Når takseringen ble utført var det veldig varmt, lite vind og kyllingene var små. 

Under slike forhold finner hundene bare en liten del av de kull som er i terrengene. Det viser 

seg nå under høstens jakt at rypebestanden er god og at den forvaltningen Lesja Fjellstyre i 

mange år har kjørt har gitt resultater. Mener nå at bestanden er så god at det bør kunne gis 

åpning for fortsatt jakt på lirype for innbygdsboende både med og uten hund. Håper Lesja 

fjellstyre kan gjøre en vurdering av dette og evt. utvide jakt sesongen for innbygdsboende til 

23.12.» 

 

I sak 07/2020 ble det vedtatt:  

 

Med hjemmel i fjellovas § 23. videreføres begrensninger for rypejakta i perioden fra 20. 

september til 9.oktober. 

 

Kvoter settes etter at taksering er gjennomført. 

 

Åpning av eventuell jakt etter 10. oktober vurderes etter taksering. 



 

Taksering er gjennomført med følgende resultat: 

 

I sak 48/2020 ble forslag til kvoter sendt på høring en uke i tråd med forskrift om jakt, felling, 

fangst og fiske i statsallmenning. Det kom inn ett innspill. Rypa ble fredet fra 10. oktober.  

 

SAKSBEHANDLINGSREGLER 

 

Fjellova § 23: 

 

I statsallmenning skal dei som siste året har vore og framleis er fast busette i Norge ha rett til 

under like vilkår å oppnå høve til å drive jakt utan hund på småvilt. 

 

Fjellstyret avgjer om det skal gjevast løyve til å drive fangst av småvilt og jakt med hund på 

småvilt. Like eins avgjer fjellstyret om løyve til slik jakt skal gjevast til personar som har 

jaktrett etter første stykket eller berre til personar som siste året har vore og framleis er fast 

busette i området der allmenningen ligg – og som Kongen fastset grensene for – eller i bygd 

eller grend der innbuarane frå gamal tid har utøvd allmenningsbruk i allmenningen. 

 

Fjellstyret kan avgrense talet på vilt av ulike slag som nokon kan felle eller fange, og 

innskrenke tida, måten og området for jakta og fangsten. Fjellstyret kan og avgrense talet på 

dei som kan få høve til å drive fangst av småvilt, på dei som kan få høve til å drive jakt utan 

hund på småvilt og på dei som kan få løyve til å drive jakt med hund på slikt vilt. Ved 

eventuell avgrensing av talet på dei som kan få høve til slik jakt som nemnt i første stykket, må 

fjellstyret sjå til at det vert rimeleg balanse mellom innan- og utanbygdsbuande. 

 

Før fjellstyret gjer noko vedtak etter andre og tredje stykket, skal kommunen uttale seg. Er det 

usemje mellom fjellstyret og kommunen, må fjellstyrevedtaket leggjast fram for departementet 

som tek avgjerd i saka. 

 

SAKSBEHANDLERS VURDERINGER 

 

Fjellstyret har siden 2013 forvaltet rypebestanden etter samme modell. Det vil si samme 

begrensning på antall jegere og jaktfelt- og periodeinndeling. Kvotene blir fastsatt i starten av 

september med bakgrunn i takseringen som blir gjennomført i midten av august. 



 

Det har kommet inn 103 fellingsrapporter fra årets jakt (pr. 13.oktober). Foreløpig resultat fra 

jegernes vurdering av rypebestanden er at årets bestand er bedre enn i 2019,  men dårligere 

enn i 2018. Jegernes vurdering ser derfor ut til å stemme godt overens med 

takseringsresultatet.  Det skal være relativt bra tetthet med fugl i terrenget, selv om tetthet 

voksenfugl viste en nedgang for første gang på mange år. Dette er trolig en konsekvens av 

fjoråret.  

 

Fjellstyret har kun mulighet til å utvide jakttiden for innenbygdsboende som jakter med hund, 

jf. Fjellova § 23, første ledd. Det er relativt få innenbygdsboende rypejegere. Dersom man 

åpner for utvidet jakttid for innenbygdsboende jegere vil dette trolig ha liten effekt på 

bestanden. Styret må derfor ta stilling til om det er ønskelig med en slik differensiering 

mellom utenbygds- og innenbygdsboendes mulighet til å jakte rype i perioden 10. oktober – 

23. desember. En eventuell endring i jaktregler må legges ut på høring og kommunen skal ha 

mulighet til å komme med uttalelse.  

 

Vedtaket skal vurderes etter naturmangfoldlovens § 8-12.  

 

§ 8:   Kunnskapsgrunnlaget anses som å være bra, med bakgrunn i årlige takseringer  

og innhenting av statistikk over år. 

 

§ 9:   Det foreligger ikke en risiko for alvorlig eller irreversibel skade på  

naturmangfoldet. 

 

§ 10:   En begrenset jakt vil ikke føre til negativ påvirkning på økosystemet.  

Jakttrykket er godt regulert. 

 

§11 og § 12:  Vurderes som ikke relevante.  

 

 

FORSLAG TIL VEDTAK 

 

Forslag fra Ludvig Gråtrud og Gunn Ramsrud legges fram uten forslag til vedtak.  
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MØTEBEHANDLING 

 

E-post datert 14.10.20 fra Kjell Tore Israelsen ble ettersendt til styret. «Vi vet av erfaring at 

etter 1 oktober er uttaket av rype veldig begrenset, dette på grunn av rypas adferd og at den 

blir veldig sky. Innenbygds jegere med hund er et begrenset antall slik at å redusere jakttiden 

mot jul vil kun ramme denne kategorien jegere. Når det gjelder jakt i både Dalsida og i 

Lordalen vil dette begrense seg selv med tanke på tilgang på terrengene etter snøfall.» 

 

Styret drøftet saken. Når det kun er 15 innenbygdsboende jegere som har løst jaktkort på rype 

så langt i år vil ikke en utvidet jakttid for innenbygdsboende ha noen negativ påvirkning på 

rypebestanden.  

 

VEDTAK 

 

Jaktperioden for innenbygdsboende med hund utvides fram til 23. desember 2020. Jegerne må 

levere fangstrapport for den utvidede perioden.  

 

Vedtaket legges ut på høring til 28.10.20. Dersom det ikke har kommet innvendinger mot 

utvidelse av jakttiden innen fristen, trer disse endringene i kraft 4.november. 

 

Vedtaket kan i henhold til forvaltningslovens § 28. påklages av alle med rettslig 

klageinteresse. Klagen må framsettes skriftlig og begrunnes. Den sendes Lesja fjellstyre, 2665 

Lesja innen 3 uker fra kunngjøring av vedtaket. 

 

 

Lesja, 20.10.2020  

 

 

 

Elise Lyftingsmo  

Daglig leder/fjelloppsyn 

 

 

Rett utskrift:   Lesja kommune 

 

Kopi:   Lesja jeger- og fiskerforening 

   Gunn Ramsrud 

   Ludvig Gråtrud 

   Kjell Tore Israelsen 

 


